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EDITORIAL

Vážení čtenáři, 
u ledu to není

Mnozí ze čtenářů si myslí, že slibně 
rozjetá jednání mezi Krušnohorem 
(potažmo Radou bytových družstev 
severočeské oblasti -  Ústecký a Li
berecký kraj, Svazem českých a mo
ravských bytových družstev) na jed
né straně a Úřadem vlády a Agentu
rou pro sociální začleňování na stra
ně druhé skončila u ledu. Soudí tak 
podle toho, že se v měsíčníku Kruš
nohor (ale i v jiných médiích) slehla po 
informacích o těchto jednáních zem. 
Ne, nebojte se. Je to jinak. Jednání 
neskončila u ledu a informací se br
zo dočkáte.
Zdánlivé „ticho“ je dáno tím, že návr
hy Krušnohoru, oblastní rady a svazu, 
s nimiž se Úřad vlády a Agentura pro 
sociální začleňování ztotožnily (infor
movali jsme vás o nich vloni na jaře 
a v létě) jsou posuzovány jednotlivý
mi resorty a ministerští úředníci zva
žují možnosti, jak je vpravit do čes
ké legislativy. To trvá řadu měsíců. Je 
to běh na dlouhou trať. Mezi politiky 
a úředníky se hovoří o době dvou let. 
Mimochodem: na podzim 2016 uply
nul přesně rok od okamžiku, kdy se 
vedoucí pracovníci Krušnohoru a ně
kteří předsedové SA a SVJ setkali 
s představiteli Úřadu vlády a Agentury 
pro sociální začleňování poprvé. Za
čali společně rozplétat pořádné klub
ko problémů, na které byli vládní či
nitelé upozorněni obsahem janovské 
a mostecké petice. Obě petice spat
řily světlo světa právě před rokem. 
Ledy se v průběhu této doby pohnu
ly. Vládní činitelé začali -  díky tlaku 
Krušnohoru -  vnímat realitu. V Pra
ze ji neznali, působení Krušnohoru je 
donutilo navštěvovat Mostecko a osa
hat si problémy vlastníma rukama. Už 
to je úspěch. Předtím se o těchto pro
blémech bavit nechtěli, protože nevě
řili, že vůbec existují. Teprve až po ja
novské a mostecké petici se začali 
zajímat také o obsah Mostecké výzvy 
staré osm let. Jde o komplexní návrh 
legislativních úprav, jehož cílem je na
vodit podmínky pro klidné a kvalitní 
bydlení. S Mosteckou výzvou, vznik
lou na půdě Krušnohoru, se ztotožni
la bytová družstva po celé republice. 
Z ní také vychází jednání, která běží 
zmíněný rok.
V listopadu 2016 opět zavítala do kan
celáře ředitele družstva Františka Ry
by několikačlenná delegace Úřadu 
vlády a Agentury pro sociální začleňo
vání, v prosinci se konalo velké jedná
ní s družstvy a obcemi přímo na Úřa
du vlády. Záležitosti jsou v pohybu. 
Chce to jen trochu trpělivosti. Podrob
nosti se dozvíte příště.
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